
 

 

Discurs d’inauguració dels DIÀLEG DE LA FUNDACIÓ BARCELONA sobre La 

capitalitat cutural de Barcelona, el divendres 14 de juny de 2024 
 

Senyores i senyors, 
 
Ens complau inaugurar aquest cicle de “Diàlegs de la Fundació Barcelona” de caràcter bianual 
com a exteriorització de l’acƟvitat d’anàlisi i de promoció del coneixement i debat de la realitat 
social, cultural, econòmica i políƟca de Catalunya que desenvolupem amb la finalitat d’incidir 
en els diferents àmbits d’actuació i del pensament dins i fora del país. 
 
Iniciem els Diàlegs sobre “la capitalitat cultural de Barcelona” a través de dos entusiastes 
coneixedors del nostre món cultural, en Xavier Bru de Sala i en Jordi Marơ, que intervindran 
sota l’ordre moderador de la reconeguda comunicadora i periodista Esther Vera a qui agraeixo, 
a tots ells, l’acceptació de la invitació de la Fundació Barcelona. 
 
El tema no és qualsevol. La cultura, entesa com la suma de valors, sabers, costums, béns i 
patrimoni històric, manifestacions i creacions arơsƟques de tot ordre que delimiten una 
manera de ser i de fer que caracteritza entre d’altres trets una societat i que consƟtueix amb 
la llengua un dels elements de cohesió, de fortalesa i de significació dels pobles precisats de 
lideratge per seguir avançant. 
 
En el nostre context, l’ambició i la vocació de capital de Barcelona al llarg dels temps és i ha 
estat fonamental per la conformació i el desenvolupament de Catalunya i de la seva gent; i 
això malgrat les limitacions i les diferències mal enteses de molts, en parƟcular les 
insuficiències i els condicionants del sistema en el que ens trobem immersos que no ens deixa 
ser determinants al no disposar de totes les competències, recursos i potestats  públiques a 
l’efecte com voldríem per progressar. 
 
En un món canviant i convuls com sempre i cada vegada més interrelacionat, és oportú 
preguntar-nos una vegada més d’on venim, a on som i a on volem anar, i és en aquest senƟt 
que l’acte d’avui ens pot ajudar a trobar respostes a la inquietud de molts de nosaltres per 
recuperar aquella vocació per una Barcelona gran. 
 
Finalment, permeteu-me que us encoratgi a parƟcipar al torn de preguntes que tanmateix 
hauran de ser limitades per raó del temps i que agraeixi a totes les persones que han 
col·laborat i a l’Ateneu Barcelonès que ens acull per fer possible aquest acte. 
 
I a tots vostès, gracies per ser aquí i parƟcipar dels “Diàlegs de la Fundació Barcelona”. 
 

Jordi Bonet i Agusơ, President de la Fundació Barcelona 


